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Thus, reader, myself am the matter of my book: there's no reason thou shouldst 
employ thy leisure about so frivolous and vain a subject. Therefore farewell.

Michel de Montaigne

This book is seen as a present for the one who loves philosophy in its willfulness, who is 
fond of reading philosophical texts. Its title defines it as a collection of philosophical essays 
though there are no formal criteria of an essay so that it is quite enough if the author or a 
reader considers some writing to be an essay. By doing this the philosopher confirms their 
right to the self-willed thinking, and the reader gets the right to the self-willed reading.

The book includes the works having been published, the works written especially for 
it and the works which have never been published in Russian before; the essays about 
essay-writing, an anthology of philosophical essays not claiming to any completeness and 
the works of contemporary thinkers written or chosen for it by their authors.
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Человечество так редко рождает хорошую книгу, в которой смело и свободно 
поется боевая песнь истины, песнь философского героизма; и все же часто зависит 
от самых жалких случайностей — от внезапных затмений голов, от ленивых к пись­
му пальцев, от червей и дождливой погоды — будет ли она жить столетием дольше 
или станет прахом и тленом.

Философу свойственно одиноко прокладывать путь. Его дарование — в высшей 
степени редкое, в известном смысле неестественное; поэтому оно враждебно ко 
всем другим, даже подобным ему дарованиям и исключает их. Стена его самодов- 
ления должна быть воздвигнута из алмаза, чтобы не быть разбитой, разрушенной, 
так как все против него.

Фридрих Ницше. Философия в трагическую эпоху Греции
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